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Plats och tid Samlingssalen på särskilda boendet Högåsen, Gemlavägen 1, Alvesta 
Torsdagen den 27 november 2023, klockan 13:15 – 14:30 

Paragrafer §§ 26-33  

Ledamöter Lars-Olof Petersson (S), omsorgsnämnden, ordförande 
Monica Pihl (C), omsorgsnämnden, ersätter Josefine Ljungqvist (KD), omsorgsnämnden 
Jessica Johansson (KD), kommunstyrelsen 
Mats Nilsson (C), nämnden för arbete och lärande 
Erik Olofsson (S), kultur- och fritidsnämnden 
Thomas Hedevik, Alvesta PRO 
Lenah Thuresson, Vislanda PRO 
Anna-Britta Holmgren, Moheda PRO 
Tommy Mases, SPF Seniorerna Skatelöv, vice ordförande 
Jan-Olof Ekman, SPF Seniorerna Västra Torsås 
Lars Ingvar Berg, SPF Seniorerna Moheda 
Gudrun Samuelsson, SPF Seniorerna Alvesta, ersätter Britta Aronsson, SPF Alvesta   
Iréne Niemi, SKPF 

Närvarande ersättare Annica Svensson (AA), kultur- och fritidsnämnden 
 

 

Övriga närvarande Lovisa Neikter, samhällsutvecklare, utvecklingsavdelningen 
Peggy Hall, förvaltningssekreterare 

Utses att justera Lenah Thuresson, Vislanda PRO 
  

 
Protokollet justeras digitalt och saknar därför fysiska underskrifter. 

 
 Sekreterare 

 
  

 Peggy Hall  

 Ordförande 
  

 Lars-Olof Petersson (S)  

 Justerare 
  

 Lenah Thuresson, Vislanda PRO 
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§ 26 Val av justerare 

Lenah Thuresson, Vislanda PRO, utses att justera dagens protokoll. 

§ 27 Föregående protokoll 

På föregående möte fick omsorgsförvaltningen i uppdrag att redovisa hur 
statsbidraget för hälsosamtal används. Det används i ett projekt som även handlar 
om fallförebyggande hembesök. Ett förslag är att de som arbetar med detta projekt 
bjuds in till ett möte för att informera om det. 

Gällande frågan om lokalbidrag planerar ordförande Lars-Olof Petersson (S) att 
bjuda in föreningarna till en träff för en inledande diskussion om generella bidrag till 
pensionärsföreningarna, eventuellt utefter den modell som används i Växjö 
kommun. 

§ 28 Information om BY2030 samt kort information om översiktsplanen 

Ny översiktsplan för Alvesta kommun 

Information gavs om den pågående processen med att ta fram en ny översiktsplan 
för Alvesta kommun. Översiktsplanen är en plan för mark- och vattenanvändningen 
i kommunen. Planen är vägledande men inte juridiskt bindande och den gäller ofta 
under flera år. Arbete pågår för tillfället med förslaget på ny plan. Förslaget 
kommer sannolikt att komma ut på samråd under våren 2024. 

BY2030 

BY2030 är en gemensam satsning där Region Kronoberg och länets kommuner går 
samman med näringsliv, civilsamhälle, kultursektor, länsstyrelsen och forskning för 
att stärka länets gemensamma boendeattraktivitet, öka inflyttning och stärka länets 
kompetensförsörjning. Det går delvis att se som en reaktion mot en urban norm 
kopplat till samhällsbyggnad. 

Som en del i projektet ska det ordnas två bomässor, år 2026 och 2030, där fokus 
kommer att vara på byar och hur man skapar bra livsmiljöer istället för på 
byggnader. Det är inte helt bestämt ännu i vilket format mässan ska vara och en 
utmaning just nu är konkreta projekt som kan visas upp där. 

En annan del i BY2030 handlar om medskapande och klimatneutral 
samhällsutveckling i Alvesta kommun (MOKSIA). Det är ett förberedande projekt 
där stort fokus är på lärande och möjligheter att testa nya metoder och verktyg 
kopplat till samhällsutvecklingen. Det handlar exempelvis om återvinning och 
återbruk av material vid byggnationer istället för att bygga med helt nya material.  

Det kommer att byggas nya bostäder på Aringsås, vilket är kopplat till arbetet med 
BY2030. Allbohus ska bygga hyresrätter och stort fokus kommer att vara på 
materialval och på hur man arbetar med hållbarhet i byggnationen. 

Det är även många andra frågor som är kopplade till BY2030, exempelvis hur man 
får en äldrevänlig kommun. Tanken är att hela länet ska bli mer attraktivt att flytta 
till eftersom länet för tillfället har stor inpendling.  
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På Allbotorget kommer kommun ha en mobil mötesplats under musikhjälpen-
veckan. Ett av syftena är att kunna ha en dialog med allmänheten om BY2030. 

Pensionärsrådet framför att man gärna önskar fortsatt information om BY2030 och 
även om liknande frågor.  

Hör gärna av er till Lovisa om ni har frågor, idéer eller något annat. Lovisa nås på 
telefon 0472-154 01 och e-post lovisa.neikter@alvesta.se.  

§ 29 Information om senior- och äldrestrategin 

Det finns en omarbetad version av det förslag som tidigare har presenterats i 
pensionärsrådet. En del av synpunkterna som lyfts från pensionärsrådet har 
arbetats in och den har blivit mer tydlig vad gäller bland annat uppföljning. 

Strategin har varit uppe i omsorgsnämnden och ska nu vidare för beslut i 
kommunfullmäktige. 

Frågan ställs hur det blir nu med konkretiseringen och vilken återkoppling som 
pensionärsrådet ska få? Den ska beslutas och ska sedan skickas ut till berörda 
nämnder och bolag för konkretisering. Förslag är att kanske gå runt från nämnd till 
nämnd på pensionärsrådet så får varje representant återkoppla. 

§ 30 Sammanträdestider för pensionärsrådet 2024 

Det bestäms att pensionärsrådets sammanträden under år 2024 blir: 

• Måndag 19 februari 

• Torsdag 16 maj 

• Måndag 30 september 

• Torsdag 28 november 

Lenah Turesson, Vislanda PRO, ställer frågan om det finns något intresse bland 
föreningarna att fortsätta ha förmöten då det har varit väldigt få deltagare. Det 
bestäms att fortsätta med förmötena. Lenah lägger ett schema för dessa möten tre 
veckor innan ordinarie möte och skickar ut information om detta. 

§ 31 Information från nämnderna 

Omsorgsnämnden 

Lars-Olof Petersson (S) informerade om att nämnden har en stram budget för 2024 
vilket innebär effektiviseringar inom både hemtjänst och särskilt boende. Det märks 
av att utvecklingen går mot mer komplexa ärenden i det egna hemmet, det vill säga 
vården blir mer och mer avancerad. 

Det påverkar verksamheten, då framför allt hemtjänsten, att Furuliden renoveras 
och 21 lägenheter för tillfället inte kan användas. Sannolikt lättar trycket något för 
hemtjänsten när renoveringen av Furulidens C-hus blir klar under 2024. 

Omsorgsnämnden har beslutat att kunna fastanställa personal utan 
undersköterskeutbildning som kan utföra arbetsuppgifter av servicekaraktär inom 
äldreomsorgen. På så vis kan de som har utbildning till undersköterska använda sin 

mailto:lovisa.neikter@alvesta.se
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kompetens till de arbetsuppgifter som de har utbildning för. Det tas upp att det är 
viktigt att språkkunskaperna inte blir sämre när det anställs personal som inte har 
undersköterskeutbildning. 

Beslut är taget i styrgruppen för det nya trygghetsboendet Tingsbacken att 
byggnation ska påbörjas under hösten 2024. Planen i nuläget är att det ska stå klart 
under 2026. Förhoppningen är att det inte blir stora räntehöjningar i närtid 
eftersom det i så fall påverkar hyran. 

Byggnation av trygghetsboende är på gång i Moheda, mittemot särskilda boendet 
Furuliden. Det har funnits en diskussion om att ändra placeringen för 
trygghetsboendet men det kommer att bli den placering vid Furuliden som varit 
tänkt från början. 

Det ska byggas en ny bostad med särskild service enligt lagen om stöd och service 
till vissa funktionshindrade, LSS, i Alvesta vid Allbo lärcenter. 

Det är för tillfället 30 personer med beslut om särskilt boende som väntar på ledig 
lägenhet. Det påverkar kön att 21 lägenheter på Furuliden är stängda för 
renovering. 

Nämnden för arbete och lärande 

Mats Nilsson (C) informerade om att det pågår en diskussion om gymnasieskolan 
och hur behovet ser ut i Alvesta kommun. Gymnasieutbildningarna är för tillfället 
pausade. Frågan är också kopplad till hur regionen ska hantera utbildningsfrågorna 
eftersom de håller på och tar fram en plan över detta.  

Kommunstyrelsen 

Jessica Johansson (KD) informerade om att brottsförebyggande rådet har startats 
igång igen i kommunen. Jessica undrar om det finns intresse av föreläsningar om 
brott mot äldre? Några föreningar har redan haft sådana föreläsningar men det kan 
vara intressant ändå eftersom de som begår brott ständigt hittar på nya sätt.  

Kultur- och fritidsnämnden 

Problem med omklädningsrummen på sim- och sporthallen har gjort att nämnden 
tappat mycket intäkter. 

Det är få bokningar på Hagagården i Alvesta. Nämnden vill uppmana föreningar som 
är verksamma i Alvesta att hyra Hagagården till möten och aktiviteter. 

Nämnden kommer att få resultatet om utredningen om Virdavallen inom kort. 

Valnämnden 

Tommy Mases (S), ordförande i valnämnden, informerade om att EU-valet är den 9 
juni 2024. Det är nästan klart med lokaler och några lokaler har bytts ut så det gäller 
att titta på sitt röstkort för att veta vilken röstningslokal man ska gå till. Det pågår 
arbete med att rekrytera ordföranden och vice ordföranden till vallokalerna.  

Det tas upp att det är ett bekymmer med långa köer. Vissa av de lokaler där det 
blev långa köer på grund av att lokalen är trång har bytts till andra lokaler. 
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Det har fattats beslut om viss ytterligare förtidsröstning, utöver den på biblioteken, 
exempelvis på de särskilda boendena för boende och personal. Kulturbussen 
kommer också att användas till förtidsröstning. 

§ 32 Information från pensionärsorganisationerna 

SPF Alvesta har bland annat startat upp studiecirklar, har även boule och andra 
aktiviteter. Det är en utmaning att få ekonomin att gå ihop samt att rekrytera nya 
medlemmar 

Vislanda PRO kommer att ha ett stånd på julmarknaden i Vislanda där de bland 
annat kommer att sälja lotter. De kommer även att ha en julfest med disco. 

Alvesta PRO har haft ett brainstorming-möte där medlemmarna fick komma med 
idéer på aktiviteter. Under 2024 kommer föreningen att fokusera mer på 
intressepolitik och att driva frågor på lokal nivå. 

Moheda PRO har nyligen haft en uppskattad 60-talsfest. 

SKPF informerade om att föreningen i Växjö anordnat en bussresa för att åka runt 
och titta på alla nybyggda bostadsområden vilket var intressant.  

SPF Moheda informerade om att kommunen har en mötesplats i missionskyrkan på 
måndagarna som är välbesökt. Frågan ställs hur det ser ut med de andra 
träffpunkterna som kommunen anordnar, om de är välbesökta? Ordförande svarar 
att de är det och att även ABF och kyrkan ordnar mötesplatser. 

SPF Västra Torsås har trivselmöten och olika aktiviteter. De har även planer på en 
mötesplats på Torsgården, men det har behövt skjutas upp på grund av covid. 
Föreningen söker nya medlemmar till styrelsen vilket är en utmaning. 

SPF Skatelöv har möten med olika inriktning varje månad. Mattcurling och boule är 
populära aktiviteter. Har startat upp en utbildning i bridge. Föreningen har även 
vissa aktiviteter tillsammans med SPF Västra Torsås. 

§ 33 Övriga frågor 

Moheda PRO undrar hur det gått med frågan om syn- och hörselinstruktör? 
Ordförande svarar att regionen har ansvar för syninstruktör och att det finns 
hörselombud i verksamheten som hjälper de personer som har insatser via 
omsorgsförvaltningen. Finns behov av stöd gällande exempelvis hantering av 
hörapparat behöver den enskilde göra en ansökan om bistånd. 

Det har stått i tidningen om en anställd inom omsorgsförvaltningen som har 
trakasserat en omsorgstagare så pass mycket att personen varit på väg att ta livet 
av sig. I tidningen stod att den anställda slutat och att kommunen därför lagt ner 
ärendet? Ordförande svarar att kommunen som arbetsgivare endast kan agera 
utifrån arbetsrättsliga åtgärder och om det ska vara polisiära åtgärder behöver den 
enskilde själv göra en polisanmälan. 

Kommer lokalbussen som ska gå i en slinga i Alvesta att stanna vid Högåsen? 
Ordförande svarar att den kommer stanna där. 

 


